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CHATEAU PICHON BARON 2015

Conditions de vendanges / Harvest conditions

Les vendanges se sont déroulées du 18 septembre au 9 octobre, avec les
Merlot du 18 au 25 septembre, suivis par les Cabernet Franc le 23 septembre
et pour finir avec les Cabernet Sauvignon du 25 septembre au 9 octobre.
Le point final est donné par le Petit Verdot qui cléture magnifiquement ces
vendanges 2015.

Le cépage Merlot, situé dans les terroirs plus frais, a produit plus
généreusement que le Cabernet dont les baies sont restées plus petites. Les
raisins sont riches en sucre mais sans excés ; |'acidité est modeste, sans
agressivité et révéle un fruité juteux et gourmand.

Afin de poursuivre le travail viticole réalisé tout au long de I'année, la
sélection parcellaire mobilise toutes les cuves qui sont utilisées au plus pres
des besoins. Cette année, 4 cuves bois de 80 hl complétent le cuvier inox.
Les écoulages se sont terminés fin novembre.

The harvest ran from 18" September to 9" October, with the Merlot grapes
picked during the week from 18" to 25" September, followed by the
Cabernet Franc on 23" September and then the Cabernet Sauvignon from
25" September to 9" October. The finishing touch was provided by the Petit
Verdot, which rounded off the 2015 harvest wonderfully.

The Merlot vines, located in cooler sections of the estate, were more generous
than the Cabernet vines, which gave us relatively small grapes. The grapes
were rich in sugar but not excessively so; the acidity levels were moderate, not
overwhelming, leaving us with a delicious, juicy fruitiness.

Building on the work carried out in the vineyards throughout the year, the
grapes were vinified plot-by-plot using every available vat. This year, we have
added four 80 hectolitre wooden vats to our existing stainless steel facilities.
The wine had left the vats by the end of November.
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Assemblage / Blend
77 % Cabernet Sauvignon, 23 % Merlot

Elevage / Ageing

80 % en barriques neuves et 20 % en barriques d'un vin,
pendant 18 mois.

80 % in new barrels and 20 % from barrels of one vintage,
for 18 months.

La production représente 45 % des 73 hectares du vignoble.
Chéteau Pichon Baron accounts for 45 % of the yield of our
73 hectares of vines.
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